
 
19.03.2025 
esityslista/föredragningslista 3/25 

Nuorisovaltuuston esityslista/ Ungdomsfullmäktiges föredragningslista 

Aika / Tid / 17.00 

Paikka / Plats  / Zentra 

 1§ Kokouksen avaus / Mötets öppnande  
2§ Kokouksen järjestäytyminen / Mötets konstituerande  
3§ Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus / Mötets laglighet och beslutförhet  
4§ Esityslistan hyväksyminen / Godkännande av föredragningslistan  
5§ Edellisen kokouksen pöytäkirjan hyväksyminen / Godkännande av föregående 
mötesprotokoll  
6§ Collin Eddie eroaa nuvasta / Collin Eddie avgår 
7§ Park-Björklund Stella nousee varsinaiseksi jäseneksi / Park-Björklund Stella höjs 
till ordinarie medlem 
8§ Halme Vilho liittyy nuvaan varajäseneksi / Halme Vilho kommer med i Ufu som 
suppleant 
9§  Kaupunki-infran suunnittelupäällikkö Elina Leppänen esittäytyy / Stadsinfrans 
planeringschef Elina Leppänen presenterar sig 
10§ Virkahenkilö kahvit / Tjänstemän kaffe 
11§Aktiivipäivät / Aktivdagarna 
12§ ERIK 
13§ Aktiivipäivät pro feedback / Aktivdagarna pro feedback 
14§ Kehitysvammaisten nuorten ja aikuisten disco feedback 
 / Utvecklingsstördas disco feedback 
15§Kuuluko nuorten ääni tapahtuman feedback/ Hörs de ungas röst evenemangets 
feedback 
16§ Nuorisopalveluiden terveiset / Hälsningar från ungdomstjänsterna  
17§ Lautakunta- ja työryhmäkuulumiset / Det senaste från nämnderna och 
arbetsgrupperna 
18§ META 
19§ Seuraavan kokouksen ajankohdan päättäminen / Nästa möte  
20§ Kokouksen päättäminen / Mötets avslutande 
 

Paikalla / På plats  
Dushi Xhynejda  
Flykt Otto (Lähti klo. 17:40) 
Hyttinen Eeva  
Janhunen Alexander (Tuli klo. 17:10) 
Kadel Reeja  
Karmanheimo Emma  
Korttinen Minea  
Krupski Milosz  
Lönnfors Simon  



Munkberg Matias  
Muslem Ayenda  
Mutka William  
Odiah Aapo  

Park-Björklund Stella (Lähti klo 18:32) 
Pirhonen Sofia  
Puukko Peppi  
Raumanni Matilda  
Soitso Julia  
Sten Sofia (Lähti klo 18:32) 
Tapper Linn  
Tuominen Vilppu  
Vento Emil (Lähti klo 18:09) 
Virtanen Altti  
Westerlund Julia (Lähti 18:45) 
  
 Varajäsen / Suppleant  
Rönnholm Genevieve  
Ketonen Väinö (Lähti kl0 19:00) 
Åberg Edith 
Uronen Samuel  
Liimatainen Enni  
Vilho Halme (Lähti klo 18:08) 

 
 

Muut paikallaolijat / Andra deltagare  
Teemu Tuominen 

1§ Kokouksen avaus / Mötets öppnande  

Kokouksen puheenjohtaja Eeva Hyttinen avasi kokouksen ajassa 17:06 

Mötets ordförande Eeva Hyttinen öppnade mötet klockan 17:06 

2§ Kokouksen järjestäytyminen / Mötets konstituerande  

Pohjaesitys: Hyväksytään Eeva Hyttinen kokouksen puheenjohtajaksi,  
varapuheenjohtajaksi Xhynejda Dushi, Reeja Kadel sihteeriksi ja Emma 
Karmanheimo kielenkääntäjäksi. Ehdotetaan suomenkielisen 
pöytäkirjantarkastajaksi Vento Emil ja ruotsinkielisen pöytäkirjantarkastajaksi 
Westerlund Julia. Ehdotetaan ääntenlaskijaksi Nuorisopalveluiden 
nuorisovaltuusto vastaavaa Teemu Tuominen.  

Förslag: Vi godkänner Eeva Hyttinen till mötets ordförande, Xhynejda till vice ordförande, 
Reeja Kadel till sekreterare och Emma Karmanheimo till översättare. Föreslår Vento Emil 
till finskspråkiga protokolljusterare och Westerlund Julia till svenskspråkiga 
protokolljusterare. Föreslår Teemu Tuominen till rösträknare.  



Päätös: Valitaan suomenkielen pöytäkirjan tarkastajaksi Virtanen Altti, muuten hyväksytään 
pohjaesityksen mukaisesti. 

Beslut: Byter finskspråkiga protokolljusterare till Virtanen Altti, annors godkänns. 

3§ Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus / Mötets laglighet och 
beslutsförhet  

Kokouskutsu on toimitettu whatsappitse nuorisovaltuuston jäsenille 
toimintasäännön mukaisesti.  

Todetaan mahdolliset muut paikallaolijat.  

Möteskallelsen har skickats åt ungdomsfullmäktige ledamöterna per e-post i enlighet 
med stadgarna.  

Vi konstaterar andra möjliga närvarande.  

Pohjaesitys: Porvoon Nuorisovaltuusto toteaa kokouksen laillisesti 
koollekutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. Myönnetään puhe-, läsnäolo- ja äänioikeus 
kokouksen nuorisovaltuutetuille tai varavaltuutetuille, jotka sijaistavat 
nuorisovaltuutettua. Myönnetään puhe- ja läsnäolo-oikeus Nuorisopalveluiden  
nuorisovaltuusto vastaavalle sekä varavaltuutetuille, jotka eivät sijaista 
nuorisovaltuutettua. Todetaan mahdolliset muut läsnäolijat, joille myönnetään 
puhe ja läsnäolo-oikeus.  

Förslag: Borgå ungdomsfullmäktige konstaterar mötet vara lagenligt sammankallat 
samt beslutfört. Beviljar röst-, närvaro- och yttranderätt till ungdomsfullmäktige invalda 
eller ersättare. Beviljar närvaro- och yttranderätt till ungdomstjänsternas närvarande 
samt ersättare, som inte är offentliga ersättare. Konstaterar andra möjliga närvarande, 
till vilka vi beviljar yttrande- och närvarorätt.  

Päätös: Hyväksytään pohjaesityksen mukaisesti. 

Beslut: Godkänns enligt föredragningslistan. 

4§ Esityslistan hyväksyminen / Godkännande av föredragningslistan 
 
Pohjaesitys: Hyväksytään esityslista kokouksen työjärjestykseksi. 
 
Förslag: Den utskickade föredragningslistan godkändes som mötets 
arbetsordning. 
 
Päätös: Lisätään §15 Kuuluko nuorten ääni tapahtuman feedback. 

Beslut: Tillägger §15 Hörs ungas röst evenemangets feedback.  

 

5§ Edellisten kokousten pöytäkirjojen hyväksyminen / 



Godkännande av föregående mötesprotokoll 

Pohjaesitys: Hyväksytään tammi- ja helmikuun pöytäkirjat.  

Förslag: Vi godkänner protokollet från januari och februari. 

Päätös: Hyväksytään tammikuun pöytäkirja. Helmikuun pöytäkirja ei voida 
hyväksyä, joten siirretään seuraavaan kokoukseen. 
 
Beslut: Godkänner januaris protokoll. Februaris protokoll kan inte godkännas, 

flyttas till nästa möte.  

 

6§ Collin Eddie eroaa nuvasta / Collin Eddie avgår 

Pohjaesitys: Collin Eddie eroaa nuvasta. 

Förslag: Eddie Collin avgår från ufu. 

Päätös:  Hyväksytään pohjaesityken mukaisesti. 

Beslut: Godkänns enligt föredragningslistan. 

 

7§ Park-Björklund Stella nousee varsinaiseksi jäseneksi / Park-Björklund 

Stella höjs till ordinarie medlem 

Pohjaesitys: Park-Björklund Stella nousee varsinaiseksi jäseneksi. 

Förslag: Stella Park-Björklund höjs till ordinarie medlem. 

Päätös:  Hyväksytään pohjaesityken mukaisesti. 

Beslut: Godkänns enligt föredragningslistan. 

  

8§ Halme Vilho liittyy nuvaan varajäseneksi / Halme Vilho kommer med i Ufu 

som suppleant 

Pohjaesitys: Halme Vilho liittyy nuvaan varajäseneksi. 

Förslag: Vilho Halme kommer med i Nuva som suppleant. 

Päätös: Hyväksytään pohjaesityken mukaisesti. 

Beslut: Godkänns enligt föredragningslistan. 

 



9§ Kaupunki-infran suunnittelupäällikkö Elina Leppänen esittäytyy / 

Stadsinfrans planerings chef Elina Leppänen presenterar sig 

Pohjaesitys: Kaupunki-infran suunnittelupäällikkö Elina Leppänen tulee 
esittelemään Porvoon torin suunnitelmia. 
 
Förslag: Stadsinfrans planeringschef Elina Leppänen kommer och presenterar 
Borgå torgs planer. 
 
Päätös: Kaupunki-infran suunnitelupäälikko Elina Leppänen esitteli Porvoon torin 
suunnitelmia. 
 
Beslut: Stadsinfrans planeringschef Elina Leppänen presenterade Borgå torgs 
planer. 
 

10§Virkahenkilö kahvit / Tjänstemän kaffe 

Pohjaesitys: Perustetaan työryhmä. 

Förslag: En arbetsgrupp bildas 

Päätös: Kysytään halukkaita työryhmään.Työryhmään ilmoittautuu seuraavat 
henkilöt: Sofia Pirhonen, Enni Liimatainen, William Mutka, Eeva Hyttinen, Minea 
Korttinen, Xhyneda Dushi, Reeja Kadel, Julia Soitso, Emma Karmanheimo ja 
Ayenda Muslem. 
 
Beslut: Vi frågar efter deltagare. Följande personer ställde upp i arbetsgruppen: 

Sofia Pirhonen, Enni Liimatainen, William Mutka, Eeva Hyttinen, Minea Korttinen, 

Xhyneda Dushi, Reeja Kadel, Julia Soitso, Emma Karmanheimo, Ayenda Muslem  

 

§11 Aktiivipäivät / Aktivdagarna 

Pohjaesitys: Perustetaan osallistujen ryhmä. 

Förslag: Bildar en grupp för deltagarna 

Päätös: Perustetaan osallistujen työryhmä. Aktiivipäivään osallistuu seuraavat 
henkilöt: Vilppu Tuominen, Reeja Kadel, Julia Soitso ja Linn Tapper 
 
Beslut: En grupp för deltagarna bildas. Till aktivdagarna far Vilppu Tuominen, 

Reeja Kadel, Julia Soitso och Linn Tapper 

§12 ERIK 

Pohjaesitys: Kysytään osallistujat ja perustetaan ryhmä. 

Förslag: Frågar efter deltagare och bildar en grupp.  

Päätös: ERIK:iin osallistuu Simon Lönnfors ja Minea Korttinen.  



Beslut: Till ERIK deltar Simon Lönnfors och Minea Korttinen. 

 

13§Aktiivipäivät pro feedback / Aktivdagarna pro feedback 

Pohjaesitys: Eeva Hyttinen kertoo tapahtumasta lisää. 

Förslag: Eeva Hyttinen berättar mera om evenemanget. 

Päätös:  Eeva Hyttinen kertoo lisää tapahtuman aihe Agenda 2030:sta lisää.  

Belsut: Eeva Hyttinen berättar mer om evenemangets tema Agenda 2030. 

 

14§Kehitysvammaisten nuorten ja aikuisten disco feedback / Utvecklingsstörda 

ungas och vuxnas disco feedback 

Pohjaesitys: Osallistujat kertovat tapahtumasta. 

Förslag: Deltagarna berättar om evenemanget. 

Päätös: Osallistujat kertovat tykäneensä tapahtumasta ja odottavansa seuraavaa 
kertaa. 
 
Beslut: Deltagarna sa att de gillade evenemanget och att de väntar på nästa gång.  

 

15§ Kuuluuko nuorten ääni tapahtuman feedback / Hörs de ungas röst 

evenemangets feedback 

Pohjaesitys: Tapahtuman osallistujat kertovat lisää ja antavat feeback:ia. 

Förslag: Evenemangets deltagare berättar mera om evenemanget och ger feedback. 

Päätös: Osallistujat kertovat omat kokemukset tapahtumasta ja ilmaisevat toiveita 
seuraavaan kertaan. 
 
Beslut: Deltagare berättade sina egna synvinklar om evenemanget och önskemål för 

framtida gånger. 

16§ Nuorisopalveluiden terveiset / Hälsningar från ungdomstjänsterna 
 

Pohjaesitys: Teemu Tuominen kertoo nuorisopalveluiden terveiset. 

Förslag: Teemu Tuominen berättar hälsningar från ungdomstjänsterna. 

Päätös: Merkitään tiedoksi. 

Beslut: Noterar till kännedom.  



 

17§ Lautakunta- ja työryhmäkuulumiset / Det senaste från nämnderna och 
arbetsgrupperna  

Pohjaesitys: Merkitään tiedoksi lautakunnissa ja työryhmissä käyneiden kuulumiset.  

Förslag: Vi antecknar som kännedom nyheterna från dem som har varit till nämnder 
eller arbetsgrupper.  

Päätös: Hyväksytty pohjaesityksen mukaisesti. 

- Elinvoima lautakunta, Lönnfors Simon  
18.03.2025 klo 17.00-20.07  
Puhuttiin esim kokonniemen tekonurmikentästä ja porvoon harrastamisen mallin 
toiminnasta. 
 
- Kasvun ja oppimisen lautakunta, Flykt Otto   
 
- Suomenkielinen koulutusjaosto, Soitso Julia  
13.3.2025 klo.17.00–19.54 
Kokouksen alussa Tolkkisten koulun rehtori kertoi lukuvuoden 2024–2025 asioita. Lisäksi 
koulun rehtori esitteli meille koulun tiloja ja kertoi heidän toimintatapojaan. 
Suomenkielisen perusopetuksenpalveluiden visio työryhmän muutama jäsen esitteli 
syntyneen vision vuoteen 2030.  
Käytiin läpi myös suomenkielisten lukiokoulutuspalveluiden visio vuoteen 2030.  
Tehtiin katsaus perusopetuksen oppimisen tuen uudistukseen ja käytiin läpi sen 
pääkohdat.  
Käytiin läpi lukuvuoden 2025–2026 perusopetuksen koulujen opetustunteja sekä 
koulunkäynnin ohjaajaresurssit.  
Katsottiin koulukohtaisen taulukon avulla ohjaajien tuntien määrää per koulu ja minkä 
perusteella ne määritellään. 
Katsottiin perusopetuksen painopisteet lukuvuonna 2025–2026. 

 
- Ruotsinkielinen koulutusjaosto, Munkberg Matias 18.03 klo17-19:06  

Keskustelimme Borgå Gymnasiumin budjetin kehityksestä ja resurssien jaosta lukuvuodelle 
2025–2026, lukuvuoden 2025–2026 suunnittelusta, perusopetuksen painopistealueista 
lukuvuonna 2025–2026, kansainvälisestä yhteistyöstä ruotsinkielisessä perusopetuksessa 
sekä muutamista ajankohtaisista asioista. Näihin kuuluivat muun muassa Borgå 
Gymnasiumin liikuntasalin purkaminen sekä päivitys koskien Wilma-merkintöjä. 

Toin esille tulevat varjovaalimme kokouksessa, ja jaosto piti ideasta todella paljon sekä 
kannusti sen toteuttamista. He olivat myös sitä mieltä, että 5.–6.-luokkalaisilla tulisi olla 
mahdollisuus äänestää varjovaaleissa, jotta politiikasta kiinnostuminen voisi alkaa jo 
alakoulussa. Voisimme ottaa tämän lyhyesti esille vielä tämän päivän kokouksessa. 

 
- Kaupunkikehityslautakunta, Kadel Reeja 
11.03 klo 17:02-18:45 
 Kokous oli lyhyt ja mielenkiintoinen. Puhuimmen mätäjärven kaatopaikan kuntoutuksesta, 
tonttien myyntipistestakesänajaksi, tien nimen muuttamisetsa  ja bussipysäkkien 



uudistamisesta. 
 
- Lupa- ja valvontalautakunta, Tapper Linn 

4.3 Klo. 17.21-20.17 
Käytiin kokouksessa läpi rakennusvalvontataksan muuttamista läpi. Käsiteltiin myös lupa ja 
valvontalautakunnan alaisten viranhaltijoiden käsittelemät sekä saapuneet kuntalaisaloitteet 
1.1 lähtien. 
Kokouksessa oli mielenkiintoista ja moninäkökulmaista keskustelua. 
 
- Kaupunginvaltuusto, Vento Emil 

 
- Kaupunginhallitus, Hyttinen Eeva  
3.3 klo: 17-19:45 
Keskustelimme mm. Porvoon työllisyysalueesta jossa saimme katsauksen Porvoon ja 
lähikuntien työllisyys tilanteeseen.  Muut kokouksessa käytävät asiat eivät ole julkisia 
 
10.3 klo: 17-19:05 
Kaupunginhallitukselle esiteltiin Porvoon hyvinvointikertomus. Valtuutetut olivat huolissaan 
nuorten pahoinvoinnista. Nostin esille että nuorten pahoinvointiin vaikuttaa monta tekijää. 
Katsottiin myös Porvoon tulevaisuuden taloudellista tilannetta ja näyttää talous kiristyvän. 
 
- Lasten ja nuorten hyvinvointiryhmä, Matilda Raumanni ja Tapper Linn  
 
- Alueellinen nuorisovaltuusto, Karmanheimo Emma, Tuominen Vilppu 
 
- Ilmastonmuutos työryhmä , Julia Westerlund 
 
- liikenneturvallisuustyöryhmä, William Mutka 
 

Beslut:  
 

- Livskraftsnämnden, Lönnfors Simon 
Vi pratade till exempel om konstgräsplanen i Kokon och verksamheten inom Borgås 
hobbyverksamhetsmodell. 
 

- Nämnden för växande och lärande, Flykt Otto 
 

- Finskspråkiga utbildningssektionen, Soitso Julia 
I början av mötet berättade rektorn för Tolkkis skola om saker gällande läsåret 2024–2025. 
Dessutom presenterade rektorn skolans utrymmen och berättade för oss om deras 
arbetssätt. 
Några medlemmar från arbetsgruppen för visionen för den finskspråkiga grundläggande 
utbildningens tjänster presenterade den framtagna visionen för år 2030. 
Vi gick också igenom visionen för de finskspråkiga gymnasieutbildning tjänsterna fram till år 
2030. En översikt gjordes över reformen av lärändestödet inom den grundläggande 
utbildningen och gick igenom dess huvudpunkter.Vi gick igenom undervisningstimmarna för 
grundskolorna samt resurserna för skolgångshandledare för läsåret 2025–2026. 
Med hjälp av en skolspecifik tabell granskades antalet handledartimmar per skola och på 
vilka grunder de fastställs. Vi gick igenom tyngdpunkterna för den grundläggande 
utbildningen under läsåret 2025–2026. 

 
 

- Svenskspråkiga utbildningssektionen, Munkberg Matias 



18.3.2025 kl. 17:00-19:06.  
Vi diskuterade budget utvecklingen och resursfördelningen i Borgå  
Gymnasium 2025-2026, läsårsplanering 2025-26, tyngdpunktsområden inom 
grundläggande utbildningen läsåret 2025-26, internationellt samarbete inom 
svenskspråkiga grundläggande utbildningen samt några övriga aktuella ärenden 
gällande rivningen av Borgå Gymnasiums gymnastiksal och en uppdatering gällande 
Wilma-anmärkningar. 
Jag tog upp våra inkommande skuggval på mötet och sektionen gillade och 
uppmuntrade verkligen idén, de tyckte även att elever som går i årskurs 5-6 skulle få 
rösta i skuggval, detta för att eventuellt väcka intressen för politik redan i lågstadiet. 
Vi skulle kunna som snabbast ta upp detta under dagens möte. 
 

- Stadsutvecklingsnämnden, Kadel Reeja 
11.03 klo 17:02-18:45 
Mötet var kort och intressant. Vi pratade om saneringen av Mätäjärvi soptipp, 
försäljningsställen för tomter under sommaren, ändringen av ett vägnamn och 
förnyelsen av busshållplatser. 
 

- Tillstånds- och tillsynsnämnden, Tapper Linn 
           4.3 Kl. 17.21-20.17 

På mötet gick vi igenom ändringen av byggnadstillsyn taxan. Vi behandlade också de 
ärenden som tjänstemännen inom tillstånds- och tillsynsnämndens ansvarsområde 
har handlagt samt de invånarinitiativ som inkommit sedan 1.1. 
 Mötet präglades av en intressant och mångsidig diskussion. 
 

- Stadsfullmäktige, Vento Emil 
 

- Stadsstyrelsen, Hyttinen Eeva 
3.3 klo 17–19:45 
 Vi diskuterade bland annat sysselsättning området i Borgå och fick en översikt över 
sysselsättningsläget i Borgå och närliggande kommuner. Övriga ärenden som 
behandlades i mötet är inte offentliga. 
10.3 klo 17–19:05 
 Välfärdsberättelsen för Borgå presenterades för stadsstyrelsen. 
Fullmäktigeledamöterna uttryckte oro över ungas illamående. Jag lyfte fram att ungas 
illamående påverkas av många faktorer. Vi granskade också Borgås framtida 
ekonomiska situation, och det ser ut som att ekonomin blir stramare. 
 
 

- Barn och ungas välfärdsarbetsgrupp, Matilda Raumanni och Tapper Linn  
 

- Regionala ungdomsfullmäktige, Karmanheimo Emma, Tuominen Vilppu 
 

- Klimatförändrings arbetsgrupp, Julia Westerlund 
 

- Trafiksäkerhetsarbetsgrupp, William Mutka 
 

18§ MMETA  
Pohjaesitys: Nuvan järjestämä kuntavaali paneeli 27.03.2025 

Suora aloiteoikeus kaupungin valtuustoon 26.03 



Förslag: Ufus ordnade kommunalvalspanel 27.3.2025 

Direktinitiativ till stadsstyrelsen 26.3 

Päätös: Merkitään tiedoksi. 

Beslut: Noterar till kännedom.  

 

 19§ Seuraavan kokouksen ajankohdan päättäminen / Nästa möte 
 
Pohjaesitys: Seuraava kokous järjestetään 23.04.2025 klo 17:00. 
 
Förslag: Nästa möte ordnas 23.4.2025 kl. 17.00. 

Päätös: Hyväksytään esityslistan mukaisesti. 

Beslut: Godkänner enligt föredragningslistan. 

 

 

 

20§ Kokouksen päättäminen / Mötet avslutas  
 

  Kokouksen puheenjohtaja Eeva Hyttinen päätti kokouksen ajassa 18:56 

Mötets ordförande Eeva Hyttinen avslutade mötet kl. 18:56 

___________________________         ___________________________ 
Eeva Hyttinen,    Reeja Kadel, 
kokouksen puheenjohtaja /   kokouksen sihteeri / 
mötets ordförande    mötets sekreterare 

___________________________         ___________________________ 
pöytäkirjantarkastaja    protokolljusterare  
Virtanen Altti     Westerlund Julia  
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